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ESBORRANY   CONSELL ESCOLAR                                                                                                                                                                             MUNICIPAL                 
MUNICIPAL 

 
 

ACTA DEL PLE DEL CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL DEL DIA 8 DE JUNY DE 
2023 
 

A la ciutat de Sabadell, el dia 8 de juny de 2023, a les 6 de la tarda, es reuneix, amb 
convocatòria prèvia, el Ple del Consell a l’Escola Illa, amb l’assistència de les persones 
següents: 
 
Vice-President 

Sr. Manuel Robles 

 

Vocals presents 
Sr. Ildefonso Cardo    Grup municipal PSC 
Sr. Pere Farrés    Grup municipal ERC 
Sra. Aurora Murillo    Grup Municipal Crida per Sbd 
Sr. José Manuel Delgado  Mares/pares primària pública 

Sra. Raquel Sabater  Mares/pares primària pública 

Sra. Celia Cuevas  Mares/pares secundària pública 

Sra. Lydia Rocamora  Mares/pares centres concertats 

Sr. Albert Pol i Reixach  Professorat primària pública 

Sra. Conxita Lecina  Professorat primària pública 

Sra. Alba Castelltort  Professorat secundària pública 

Sr. Xavier Patiño  Professorat centres concertats 

Sra. Àngels Acacio  Professorat centres concertats 

Sra. Lídia Carner    Professorat sindicat CCOO 
Sr. Silvestre Tasa    Professorat sindicat USOC 
Sra. Irene Redondo  Alumnat pública 

Sra. Sabrina Malet  Alumnat pública 

Sr. Roc Misut   Alumnat pública 

Sra. Ainoha Chavez  Alumnat pública 

Sra. Clàudia Vidal   Alumnat centres concertats 

Sr. Biel Valle  Alumnat centres concertats 

Sr. Rafael Helmer  Alumnat formació adults 

Sr. Xavier Terol   Titulars primària pública 

Sra. Cristina Llistar  Titulars primària pública 

Sr. Andreu Bou  Titulars centres concertats 

Sra. Amparo Moreno  Titulars centres concertats 

Sr. Agustí Hurtado    Centres artístics municipals 
Sra. Bego Molas   Escoles bressol privades 

Sra. Isabel Valor    PAS centres públics 
Sra. Pilar Montolio    PAS centres concertats 
    

Excusats 
Sra. Àngels Martínez    Directors/es primària pública  
Sra. Lidia Ferrer  Escoles bressol municipals 

Sra. Alexandra Corrao   AMPA primària pública 
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Altres assistents 
Sra. Anna Salmerón  Cap del Servei d’Educació 

Sra. Carme Pallès   Cap de Planificació i Escolarització 
 
 
Els temes per tractar que figuren a l’ordre del dia són els següents: 
 
 

ORDRE DEL DIA: 

1. Aprovació de l’acta anterior 

2. Resultat del procés de renovació del CEM i presentació dels nous membres 

3. Preinscripció per al curs 2023-24 

4. Gestió dels menjadors escolars: competència i licitació  

5. Proposta de dies de lliure disposició 

6. Retorn del treball de la comissió d’escoles bressol 

7. Altres temes: 

a. Aprovació de la targeta de mobilitat educativa equilibrada 

b. Activitats d’estiu 2023 

8. Torn obert de paraula 

 

Abans d’iniciar la sessió s’informa a tots els presents que es gravarà l’àudio i ningú s’hi 

oposa. 

En primer lloc, el Vice-president dona la benvinguda al plenari i agraeix l’alta 

participació. Es reiteren les disculpes pel malentès de l’anterior convocatòria, s’agraeix 

a l’Agustí Hurtado la visita realitzada a l’Escola Illa i s’informa d’un canvi de l’ordre del 

dia per tal d’iniciar amb els temes que s’han de votar. Així mateix es dona compte que 

la Secretària del CEM està en situació d’ILT i actuarà coma a tal la Sra. Anna 

Salmerón. 

 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 

 

El Vice-president pregunta als assistents si hi ha alguna esmena a incorporar a l’acta, 

no havent-t’hi cap intervenció, es dona per aprovada l’acta de la sessió del 28 de 

febrer de 2023. 

 

2. Proposta de dies de lliure disposició 

 

La Sra. Cristina Llistar, directora de l’Escola Catalunya, explica que el titulars de centre 

proposen els següents dies de lliure disposició: 13 d’octubre, 7 de desembre, 12 de 

febrer i 26 d’abril. La proposta intenta que el dies queden repartits durant el curs.  
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El Sr. Albert Pol demana que es prioritzi el 20 de maig en comptes del 26 d’abril i 

s’expliquen els motius pels quals la junta de directors de primària ha fet aquesta 

elecció. 

La Sra. Anna Salmerón informa que es tracta de donar una opció als centres per a 

homogeneïtzar tota la ciutat, tot i que cada centre pot decidir quins dies de lliure 

disposició farà atès que la proposta del CEM no és vinculant. 

El Sr. Agustí Hurtado fa saber que els nivells formatius que inicien el curs el dia 12 de 

setembre necessiten incorporar un cinquè dia de lliure disposició ja que no gaudiran 

d’una de les dues festes locals de Sabadell (el 4 de setembre), es proposa afegir per 

aquests centres el dia 20 de maig. 

La Sra. Aurora Murillo sol·licita que per a properes trobades, es projecti el calendari 

proposat, es recull la proposta. 

S’aproven els quatre dies de lliure disposició proposats per a segon cicle d’infantil, 

primària i secundària obligatòria. 

Es demanarà aprovació del cinquè dia de lliure disposició proposat (20 de maig)  als 

titulars de centres de cicles formatius. 

 

3. Resultat del procés de renovació del CEM i presentació dels nous 

membres 

 

La Sra. Anna Salmerón informa de l’alta participació en el procés de renovació dels 

membres del CEM i reitera la benvinguda a tots els membres. Es fa una ronda de 

presentacions per a facilitar el coneixement mutu entre els membres del Consell. 

El Sr. Albert Pol demana explicació respecte al cens de professorat d’escoles 

públiques de primària utilitzat al procés de renovació, ja que entén que faltaven 

persones d’un centre per incorporar.  

Es consultarà al respecte i s’informarà en el proper plenari. 

La Sra. Lidia Carner explica la figura de l’enllaç sindical dins de cada escola, figura que 
ara no existeix a tots els centres i que anima a incorporar. 
 
 

4. Preinscripció per al curs 2023-24 

 
La Sra. Carme Pallès, cap de Planificació i Escolarització, explica l’oferta escolar de 

places a Sabadell en educació infantil, primària i ESO, així com el procediment al llarg 

del curs per obtenir una plaça escolar i el paper de l’Oficina Municipal d’Escolarització 

en aquest procés. 

 

Seguidament es presenten els dades provisionals de preinscripció (per a més 

informació veure document adjunt de la presentació). 

 

Després d’exposar les dades del 1r cicle d’educació infantil (0-3) en què s’explica la 

creixent demanda de places públiques, hi ha les següents intervencions: 
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La Sra. Bego Molas, directora d’escola bressol privada, explica que els centres privats 

tenen oberta la matriculació durant tot l’any i que quan es tanquen les preinscripcions 

de les escoles bressol públiques acostumen a tenir demanda de plaça d’algunes 

famílies que no han obtingut plaça.  

També planteja la possibilitat de sol·licitar que la gratuïtat d’ I2 sigui per a totes les les 

famílies i que així aquestes poguessin escollir l’escola bressol pública o privada, ja que 

ara mateix la gratuïtat només s’aplica a les escoles bressol públiques i les que són 

privades han detectat la marxa d’infants dels seus centres buscant la gratuïtat.  

 
El Sr. José Manuel Delgado pregunta si s’aprofiten les dades de les escoles bressol 

per a fer previsió de necessitat de places a I3. La Sra. Carme Pallès explica que les 

dades d’I2 no són les més exactes perquè no totes les famílies escolaritzen els seus 

fills a 0-3 i perquè a vegades les famílies demanen altres escoles que no són les dels 

seus domicilis. Concreta que l’estimació es fa per demografia, és a dir pels naixements 

previstos aquell any.  

La Sra. Aurora Murillo pregunta si hi ha previsió d’augment de places, ja que segons el 

Pla d’Èqxit així hi consta. La Sra. Anna Salmerón explica que no hi ha previsió ara 

mateix de creació de noves escoles bressol i les existents estan al màxim de la seva 

capacitat. Tanmateix la decisió sobre la construcció de les escoles bressol previstes al 

Pla d’Èqxit, o de qualsevol altre mesura d’increment de places serà una decisió que 

haurà de prendre el nou equip de govern.  

La Sra. Bego Molas explica que els centres privats van oferir les seves places a 

l’Ajuntament de Sabadell que els va derivar a la Generalitat de Catalunya. La Sra. 

Anna Salmerón explica que l’Ajuntament no té competència per a concertar places. 

S’acorda que s’enviarà la normativa concreta on s’expliquen les competències de 

l’Ajuntament i les de la Generalitat en matèria educativa. 

El Sr. Albert Pol demana les dades concretes del pressent curs 2022/23 de les escoles 

bressol, en concret dels grups d’I2. La Sra. Carme Pallès explica que hi havia 387 

places traspassades d’I1 i 364 places vacants que són les ofertes. S’explica també que 

la ràtio per a cada nivell és diferent: la ràtio per I0 és de 8 infants, la d’ I1 és de 13 i la 

d’I2 és de 20. 

En la presentació de dades de 2n cicle d’educació Infantil (I3, I4 i I5) i primària, la 

Sra. Carme Pallès explica que a l’hora de atorgar plaça és prioritzen els germans i la 

zona. 

S’informa que ara s’inicia un procés de acompanyament a les famílies, els fills de les 

quals no han entrat a la seva zona de proximitat, per garantir que s’hi acabin 

assignant. S’informa que hi ha un acord amb la Generalitat que només per aquests 

casos es podria fer una ampliació de places a centres puntuals. 

S’explica el funcionament de la Comissió de Garanties d’Admissió, presidida pel 

coordinador de la inspecció, com l’òrgan de màxima decisió per assignar un centre 

educatiu després de rebre l’atenció der l’OME. 

Pel que fa a la preinscripció d’ESO, s’explica que, en aquest cas, es prioritza 

l’adscripció al centre. 
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La Sra. Alba Castelltort explica que a l’Institut Ca n’Oriac només consten 5 alumnes 

que han quedat fora però informa que aquesta dada no és real ja que més de 20 

sol·licituds es van retirar quan el centre no els va assegurar una plaça, encara que 

fossin d’un centre adscrit. La Sra. Carme Pallès explica que les sol·licituds que són 

retirades no poden constar en les dades. 

   El Sr. Albert Pol i el Sr Andreu Bou expliquen que alguns centres donaven informació 

de la quantitat de  famílies que tenien “major puntuació” a les persones que 

s’interessaven i, en canvi, els centres concertats, obeint una instrucció dels Serveis 

Territorials, disposaven d’aquesta informació i no la donaven. Demanen que el criteri 

sigui el mateix per a tots els centres. S’acorda que es traspassarà aquesta informació 

als Serveis Territorials. 

S’obre un debat entorn el tancament d’1 grup a1r d’ESO de l’Escola Industrial. El seu 

tancament s’argumenta per evitar l’entrada al centre d’alumnes no adscrits, evitant així 

el desplaçament d’aquests alumnes de la seva zona. No haver-se fet així hagués 

fomentat la segregació a algunes zones, especialment la de La Serra. 

La Sra. Alba Castelltort intervé per opinar que s’afavoreix la segregació quan aquells 

alumnes que sol·liciten estudiar a l’Escola Industrial i se’ls “força” a quedar-se al seu 

barri de La Serra o Torre-romeu. Considera que així se’ls limita. 

S’aprofita el debat per explicar en què consisteix la segregació. 

El Sr. Pere Farrés convida a aquells membres que tinguin dubtes o vulguin aprofundir 

en la segregació a afegir-se a la comissió de segregació que hi ha al CEM. 

 

5. Retorn del treball de la comissió d’escoles bressol 

 

La Sra. Anna Salmerón proposa deixar aquest punt per al següent plenari, ja que 

s’està allargant molt. Ningú s’hi oposa. 

 

6. Gestió dels menjadors escolars: competència i licitació  

 

La Sra. Anna Salmerón explica la gestió unificada de menjadors escolars i informa que 

en el darrer ple de maig es va aprovar la classificació i que ara resta la fase 

d’adjudicació.  

S’informa que , fins aquest curs, el Consell comarcal tenia la competència delegada 

per la Generalitat de Catalunya i hi havia un acord de concertació amb l’Ajuntament 

per la gestió unificada del serveu de menjadors. A partir del proper curs escolars el 

Consell Comarcal ha declinat continuar amb aquesta delegació,  és per això que la 

Generalitat ha fet un acord de Govern per a poder delegar la gestió dels menjadors 

escolars als ajuntaments també. 

Així doncs en el proper plenari que es convoqui al juliol ,un cop el nou govern estigui 

constituït,  es procedirà a aprovar l’acceptació d’aquesta delegació per tal que en el 

moment d’adjudicar el contracte l’Ajuntament tingui les competències corresponents. 

Un cop aprovada l’acceptació de competències es determinarà el moment adequat per 
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procedir a adjudicar el servei, a formalitzar el contracte i a fer efectiva l’adjudicació dels 

dos lots.  

A la pregunta per la gestió de les beques de menjadors, s’informa que el Consell 

Comarcal sí que ha acceptat la continuïtat de la delegació de la gestió de les beques 

de menjador escolar, com fins ara.  

 

7. Altres temes: 

 

a. Aprovació de la targeta de mobilitat educativa equilibrada 

La Sra. Carme Pallès exposa que s’ha aprovat la creació d’un carnet de 

transport públic urbà per als acompanyants dels alumnes inclosos en el 

Projecte de mobilitat educativa equilibrada i gratuïta, i com a mesura 

contra la segregació escolar. La mesura s’emmarca en el Pla Municipal 

per a l’Equitat i l’Èxit Educatiu 2017-2027 per combatre les desigualtats 

educatives. 

Aquest carnet es proporciona a algunes famílies per poder accedir a 

l’escola amb transport públic urbà gratuïtament, quan la Comissió de 

Garanties d’Admissió i la Oficina Municipal d’Escolarització considerin 

necessari escolaritzar l’infant fora de la seva zona educativa. 

 

b. Activitats d’estiu 2023 

Es presenta el portal Viu l’estiu que per tercer any recull les activitats de tota la ciutat 

per a l’estiu, aquest curs s’ha millorat el cercador d’activitats.  

Es demana que per a futures ocasiones es pugui filtrar les activitats per preu i es recull 

la proposta. 

 

8. Torn obert de paraula 

 

El Sr. Albert Pol pregunta per les obres previstes per aquest estiu de retirada de 

fibrociment i demana que l’Ajuntament informi als centres, manifesta que algunes 

AMPAs no han pogut organitzar casals d’estiu per aquest motiu. 

La Sra. Anna Salmerón explica que l’obra és competència de la Generalitat de 

Catalunya i per tant és aquesta qui fa el seguiment de la tramitació i adjudicació de les 

mateixes així com la notificació als centres afectats. La última notícia va ser que les sis 

escoles afectades haurien d’estar buides des del 23 de juny, tot i que no tenen 

constància que les obres estiguin adjudicades encara.  

S’informa que es parlarà amb la Generalitat per a que informin a les direccions de les 

escoles en cas que no es puguin dur a terme les obres. S’explica també que aquestes 

sis escoles són les primeres en les que s’actuarà, tot i que hi ha altres escoles que 

també tenen fibrociment, el criteri ha estat començar per les que tenen més quantitat. 
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El Sr. Albert Pol pregunta també respecte a les eleccions del proper 23 de juliol si 

l’escola ha de restar tancada per obres, s’entén que no podrà haver-hi taules 

electorals.  

En aquest línia s’informa que, efectivament, si l’escola restà tancada per obres no 

seran col·legi electoral.  

Representants de diferents sectors pregunten sobre la possibilitat de reprendre 

l’activitat dels “patis oberts”. 

La Sra. Anna Salmerón explica que aquesta és una línia d’actuació prevista i que , en 

aquests moments,  s’està portant a terme una licitació dins el Pla Educatiu d’Entorn a 

través de la subvenció Next Generation per a fer l’activitat de patis oberts a cinc 

escoles. Aquesta licitació resta a l’espera de la tramitació per part del Ministeri 

d’Hisenda per tal que es pugui avançar en l’adjudicació per primers de juliol.  

S’enceta també un debat sobre la necessitat que els patis de les escoles disposin de 

zones d’ombra i es demanen quines actuacions es porten a terme per part de 

l’Ajuntament. 

La Sra. Anna Salmerón explica que s’estan duent a terme diverses actuacions en 

referència a aquest tema; s’han realitzat quatre contractes menors per al 

subministrament i instal·lació de. 

- 10-12 fonts 

- Bancs i taules de pícnic per instal·lar en zones amb ombra ja existents. 

- Arbres per crear xones d’ombra (refugi climàtic) 

- Tendals i jardins verticals. (zones d’ombratge) 

Per al proper estiu es vol analitzar tots els patis i fer proposta de noves actuacions 

amb el pressupost que es disposi. 

Es demana si seria possible que se’ls posi en contacte a tots els membres de CEM per 

tal de poder comunicar-se. La Sra. Anna Salmerón es compromet a buscar la manera 

de poder fer-ho.  

La Sra. Aurora Murillo demana que es facin els plenaris presencials. Es vota a favor. 

La Sra. Celia Cuevas demana taquilles per als alumnes del seu institut. La Sra. Anna 

Salmerón s’informarà com ho gestionen altres instituts i li facilitarà la informació. 

La Sra. Lidia Carner explica la iniciativa que demana que es destini el 6% d’inversió 

per a educació. 

 

Atès que no hi ha cap altre tema a tractar, es dona per finalitzada la sessió a les 

20:30h hores del dia 8 de juny de 2023. 
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Secretaria accidental      El Vice-president, 

Anna Salmerón      Manuel Robles 

 

 

 

 


